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Technische vragen van de gehele Raad betreffende: 

Stand van zaken opvang statushouders en asielzoekers 

Geachte portefeuillehouder, 

Toelichting 

Deze week werd bekend dat de asielspreidingswet zal worden ingevoerd. Hierin zijn 3 stappen afgesproken oa om als gemeente, 
samen met de provincie naar oplossingen te zoeken. In de overzichten zoals die zijn gepubliceerd over de opgenomen 
statushouders en asielzoekers per gemeente staat dat wij achterlopen op onze taakstelling.  

Ondanks dat de asielspreidingswet gaat over asielzoekers en de publicatie over statushouders gaat, was de conclusie tijdens de 
bespreking in het presidium, dat we graag geïnformeerd zouden worden over de stand van zaken. In de nieuwsbrief van 15 juni 
naar aanleiding van de vraag over flexwoningen (als mogelijke oplossing) is eerder aangegeven dat de gemeente een 
inventarisatie zou doen naar locaties, maar dat het ook capaciteit vraagt van de BUCH organisatie. Om als raad de afweging te 
kunnen maken of we de opvang van asielzoekers & statushouders moeten agenderen hebben we de volgende technische vragen 
geformuleerd. 

Vraag Antwoord  
1. wat is de taakstelling voor de gemeente Bergen voor de 
opvang van statushouders voor 2022 en 2023? 

De taakstelling: 
1e helft 2022      17 personen 
2e helft 2022      23 personen 
1e helft 2023      36 personen 
De taakstelling betreft de huisvesting statushouders (personen die in Nederland 
mogen blijven en huisvesting moeten krijgen). Dit is iets anders dan asielopvang. De 
opvang van asielzoekers is tijdelijk tot dat bekend is of zij kunnen blijven (dan 
worden ze een statushouder) of dat ze terug moeten naar het land van herkomst. 

2. in hoeverre is de verwachting dat wij aan deze 
taakstelling kunnen voldoen? 

De vermoedelijke achterstand per 31 december 2022 is 7 personen mits de 
huisvesting van december op tijd worden verwerkt door het COA. Daarnaast staat er 
ook al een huisvesting in januari 2023 gepland. 
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Vraag Antwoord  
3. in het kader van de aankomende asielspreidingswet; in 
hoeverre voldoen wij aan de taakstelling voor asielzoekers 
(mede gebaseerd op de huidige opvang op het BSV terrein)? 

De opvang van asielzoekers op het BSV terrein was een vorm van 
crisisnoodopvang. In het huidige wetsvoorstel is opgenomen dat de Staatssecretaris 
op 1 februari bekend maakt hoeveel opvangplaatsen voor de komende twee jaar 
naar verwachting nodig zijn. Daarbij wordt een indicatieve doorvertaling gemaakt 
naar gemeenten. De prognose voor 1 januari 2023 op dit moment is dat aan 61.200 
opvangplekken behoefte is. De huidige prognose voor 31 december 2023 is dat aan 
75.500 plekken behoefte is. 
 
Opvang in het kader van de Spreidingswet en crisisnoodopvang zijn separate 
trajecten. De Spreidingswet beoogt structurele opvang van asielzoekers op 
duurzame plekken, zodat crisisnoodvang in meer sobere omstandigheden niet meer 
nodig zal zijn. Zolang de instroom groter is dan de uitstroom zal er ook behoefte 
blijven aan crisisnoodopvanglocaties. Het doel is dat op 1 april er geen 
crisisnoodopvanglocaties meer onder beheer van de Veiligheidsregio staan en dat 
deze zijn getransformeerd naar noodopvanglocaties onder beheer van het COA. 
Deze tellen wel mee in het aantal opvangplekken. 

4. is de verwachting dat op onze gemeente een beroep 
wordt gedaan voor een meer structurele oplossing voor de 
opvang van asielzoekers, (zoals in de nieuwe wet wordt 
genoemd van max. 5 jaar)? 

Gemeenten moeten per regio een plan opstellen dat ertoe leidt dat er per 1 april 
2023 voldoende opvangcapaciteit wordt gerealiseerd. Het gaat hier niet om 
crisisnoodopvang maar om permanente opvang ofwel asielzoekerscentra (azc’s). 
Gemeenten dienen op zoek te gaan naar locaties, het COA neemt conform haar 
wettelijke taak het beheer van de locaties op zich, inclusief begeleiding en medische 
zorg. Volgens de meest recente cijfers betreft het landelijk 51.000 opvangplekken, 
de praktijk laat zien dat dit aantal door het COA steeds naar boven wordt bijgesteld.  
Er zijn overzichten beschikbaar met een vertaling naar provincies, regio’s en 
gemeenten. Deze worden gebruikt voor de aantallen nog te realiseren 
opvangplekken  
Uiteindelijk wordt de opgave per provincie verdeeld en onderverdeeld naar de regio’s 
binnen de provincie. Zie ook de prognose die bij vraag 3 is gegeven. 

  



Pagina 3 van 4 
 

Vraag Antwoord  
5. in de nieuwsbrief van 15/6 geeft u aan alle mogelijke 
locaties die in aanmerking zouden kunnen komen voor 
flexwoningen te inventariseren; kunt u aangeven of u locaties 
heeft gevonden waar dit mogelijk zou kunnen zijn? en zo ja, om 
hoeveel locaties het gaat? 

Op de locatielijst van Bergen staan nog 15 locaties op zwart of groen.  
Dat wil zeggen dat deze locaties nog niet onderzocht zijn (maar in de toekomst een 
mogelijke locatie zijn) of dat het een focuslocatie is (waar nu de prioriteit ligt). Dat wil 
nog niet zeggen dat we ook alle 15 locaties kunnen gaan gebruiken voor de opvang 
vanuit Oekraïne (want dat was toen de vraag). Gezien het feit dat locaties nog niet 
zijn onderzocht, lijkt het ons niet gepast om al uitspraken te doen over waar de 
locaties zich bevinden.  
Verder staan er 38 locaties op rood, dat wil zeggen dat de locatie is afgevallen (om 
uiteenlopende redenen). 

6. heeft u over de taakstelling van de structurele opvang 
van asielzoekers (dus niet de tijdelijke opvang zoals nu op het 
BSV terrein) en statushouders contact gehad met de provincie? 
en zo ja, ook over de in vraag 5 genoemde locaties? 

De locaties zoals in vraag 5 benoemd gaan over Flexwonen locaties voor 
Oekraïense ontheemden terwijl in uw vraag verwezen wordt naar de taakstelling van 
asielzoekers en statushouders. Gemeenten ontvangen voor asielstatushouders ieder 
half jaar een huisvestingstaakstelling van het Rijk en zijn daarmee verantwoordelijk 
voor de huisvesting van statushouders.  
De noodopvang van asielzoekers verloopt vooralsnog via reguliere crisisstructuur 
van de Veiligheidsregio. Vanaf het moment van inwerkingtreding van de 
Spreidingswet voor het mogelijk maken van de gemeentelijke taak voor 
asielopvangvoorzieningen krijgen gemeenten de taak om opvangvoorzieningen te 
realiseren volgens een bepaalde systematiek.  Via de Regionale Regietafel, waar de 
regio Alkmaar wordt vertegenwoordigd door 2 wethouders uit de gemeente Alkmaar, 
is hier overleg met de provincie over.  

7. is het juridisch mogelijk om voor de opvang van 
statushouders en asielzoekers (max 5 jaar) ook langere termijn 
verhuur van recreatiewoningen en/of hotels (voor eigenaren die 
dit willen) beschikbaar te stellen? 

Juridisch is het mogelijk om in afwijking van het bestemmingsplan tijdelijk een 
vergunning te verlenen voor het permanent laten bewonen van recreatiewoningen of 
hotels. Hiervoor moet wel vergunning worden verleend inclusief alle bezwaar- en 
beroepsmogelijkheden die hiertegen openstaan. 
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Vraag Antwoord  
8. op welke manier wordt de Raad in de toekomst 
betrokken bij de opgaven opvang asielzoekers / statushouders 
voorafgaand aan de start van het proces tot het opstellen van de 
woon(zorg)visie? 
 

De opgave rond asielzoekers staat los van het woon(zorg) beleid. 
Informatieverstrekking rond asielopvang in de crisisnoodopvang verloopt via de 
Veiligheidsregio Noord-Holland Noord, via de reguliere crisisstructuur 
veiligheidsregio-gemeenten. 
Voor wat betreft de huisvesting van statushouders gaan we per 1 januari terug naar 
de reguliere structuur rond huisvesting van statushouders. Hier heeft de 
veiligheidsregio nu ook geen rol in, anders dan dat op verzoek van de 
burgemeesters door de procesregisseur samenwerking opvang vluchtelingen van de 
veiligheidsregio een aanjagende rol wordt vervuld om versneld statushouders te 
huisvesten. Dit was en is een gemeentelijk proces.  
Naast de reguliere structurele huisvesting wordt ook de mogelijkheid van tijdelijke 
huisvesting bekeken (Flexwonen). 

 

 


